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۴۰درصد قطعه سازان خودرو زيرزميني هستند
رئيس انجمن قطعه سازان گفت: نياز 
و کشش بازار به قطعات خودرو و عدم 
کنترل بازار باعث توليد نا مرغوب و 
ورود قاچاق کالاي نامرغوب خارجي 
مي شود. به گزارش مهر رضا رضايي 
با اش��اره ب��ه فعال ب��ودن يک هزار 
قطعه ساز در کشور گفت: فقط ۶۰۰ 

شرکت )۶۰درصد( قطعه ساز شناسايي شده اند و داراي کد هستند 
و مقيد به توليد قطعات داخلي با کيفيت هستند. او گفت: اين توليد 
کنن��دگان ب��راي م��ا قابل رصد و کنترل هس��تند. او ادامه داد : ۴۰۰ 
قطعه ساز ديگر براي ما قابل شناسايي نيستند و جنس نامطلوب و 
تقلبي توليد مي کنند، در حال حاضر وزارت صنايع بسيار سختگيرانه 
عم��ل مي کنن��د و اميدواريم که توليدات قطعه خودرو به س��مت و 
سوي کيفيت مطلوب پيش رود و جلوي قاچاق گرفته شود. رضايي 
با اش��اره به اينکه جنس قاچاق در بازار ۳۳ درصد قيمت واقعي را 
کاهش مي دهد گفت: اميدواريم همه قطعات داراي شناس��ه توليد 
باش��ند. رئيس انجمن قطعه س��ازان از مصرف کنندگان خواست که 
قطعات داخلي با کيفيت مطلوب اس��تفاده کنند. وي افزود: برخي 
مواقع واردکنندگان لوازم و قطعات خودرو در خارج از کشور قطعه 
خودرو را با بس��ته بندي و برند اصلي انجام مي دهند که تش��خيص 

تقلبي و اصل بودن آن به سختي صورت مي گيرد.

مشكل اصلي رقابت پذيري توليدات داخلي است
حس��ن فروزان فرد، عضو اتاق بازرگاني تهران در گفتگو با باش��گاه 
خبرنگاران جوان گفت: در صورت اجرايي شدن ممنوعيت واردات 
کالاهاي غيرضروري مي تواند بسيار تأثيرگذار باشد و پيگيري هاي 
قانوني مي تواند اقتصاد کشور را به اين سمت سوق دهد. وي افزود: 
با توجه به تجارب س��ال هاي گذش��ته مي توان دريافت در صورتي 
ک��ه زمينه هاي اقتص��ادي لازم براي توجيه پذيري توليدات اعم از 
رقابت پذيري و افزايش کيفي آنها وجود داشته باشد، علاوه بر تأمين 
نيازهاي داخلي، ش��اهد افزايش صادرات نيز خواهيم بود. فروزان 
فرد با بيان اينکه مش��کل ما رقابت پذيري توليدات داخلي اس��ت، 
گفت: در بس��ياري از موارد ش��اهد افزايش کمي و کيفي توليدات و 
برخورداري از تکنولوژي روز دنيا هس��تيم، اما صرف اکتفا به توليد 
داخلي، دردي را دوا نکرده، بنابراين بايد مجموعه اي از ظرفيت ها، 
نحوه مديريت، با قيمت و کيفيت مناسب در کنار يکديگر بسترهاي 
لازم را براي قابليت عرضه اين محصولات در بازار را فراهم کنند. 
فروزان فرد اذعان داشت: برخي محدوديت ها بايد به گونه اي باشد 
که در بلندمدت حالت انحصاري در بازار ايجاد نش��ود، همچنين با 
فرهنگ سازي مناسب و با استفاده از بازارهاي منطقه اي و بين المللي 
از انحراف مسير توليدکنندگان جلوگيري کرده تا بدين طريق ميزان 

بهره وري در اين واحدها، افزايش يابد.

افزايش نمايشگاه هاي بين المللي ـ بازرگاني
رئي��س هيات مدي��ره و مديرعامل 
سهامي نمايش��گاه هاي  ش��رکت 
جمهوري اس��لامي ايران، افزايش 
 � بين الملل��ي  نمايش��گاه هاي 
بازرگان��ي در سراس��ر کش��ور را از 
نتاي��ج برنامه جامع اقدام مش��ترک 
بر صنعت نمايش��گاهي عنوان کرد. 

حس��ين اس��فهبدي در گفتگو با ايرنا، درباره تاثير برجام بر صنعت 
نمايشگاهي، افزود: پايان موفقيت آميز مذاکرات هسته اي و اجراي 
برجام در همه بخش هاي اقتصادي کش��ور به ويژه بخش تجارت 
خارج��ي ب��ه تدري��ج اثرات مثبت خود را آش��کار خواهد کرد. وي با 
اشاره به ظرفيت هاي جمهوري اسلامي ايران، گفت: نمايشگاه هاي 
بين الملل��ي که در کش��ور برگزار مي ش��ود علاوه ب��ر آنکه مي تواند 
توانمندي ه��اي عظي��م اقتصادي کش��ور را در معرض نمايش قرار 
دهد مکان مناسبي براي معرفي ماشين آلات صنعتي، فناوري هاي 
پيش��رفته و کالاها و خدمات کش��ورهايي اس��ت که علاقه مندند 
مناس��بات اقتصادي و تجاري خود را با جمهوري اس��لامي ايران 
گس��ترش دهند. اس��فهبدي تصريح کرد: با وجود شرايط مساعدي 
که براي توسعه همه جانبه تجارت خارجي کشور در دوره پساتحريم 
ايجاد شده شاهد افزايش تعداد نمايشگاه هاي بين المللي - بازرگاني 

در سراسر کشور هستيم.

توليد فولاد ايران ۱۲ درصد رشد کرد
توليد فولاد ايران در س��ه ماهه نخس��ت س��ال جاري ميلادي ۱۲.۷ 
درصد رش��د کرد و به ۴ ميليون و ۵۷۹ هزار تن رس��يد. به گزارش 
تس��نيم، انجمن جهاني آهن و فولاد در جديدترين گزارش خود از 
رشد ۱۲.۷درصدي توليد فولاد ايران در سه ماهه نخست سال جاري 
ميلادي خبر داد. براساس اين گزارش توليد فولاد ايران که در ماه هاي 
ژانويه تا مارس ۲۰۱۶ بالغ بر ۴.۰۶۱ ميليون تن اعلام ش��ده بود در 
مدت مشابه سال جاري ميلادي به ۴.۵۷۹ ميليون تن افزايش يافته 
است. افزايش ۱۲.۷ درصدي توليد فولاد ايران در سه ماهه ۲۰۱۷ در 
حالي است که توليد فولاد جهان نيز در اين مدت با رشد ۵.۷درصدي 
مواجه ش��ده و به ۴۱۰ ميليون تن رس��يده اس��ت. توليد فولاد منطقه 
خاورميانه نيز در سه ماهه نخست ۲۰۱۷ با رشد ۱۰.۹ درصدي مواجه 
ش��ده و به ۷.۵۰۱ ميليون تن رس��يده است. ۶۱ درصد فولاد توليدي 

خاورميانه در اين مدت در ايران توليد شده است.

هيچ واحد صنفي
حق فروش قطعه يدکي دست دوم را ندارد

س��خنگوي اتحادي��ه صن��ف فروش��ندگان لوازم يدک��ي اتومبيل 
و ماش��ين آلات مي گوي��د: براس��اس قان��ون هيچ واح��د صنفي و 
فروش��گاه قطعات يدکي، حق فروش قطعه يدکي دس��ت دوم را 
ندارد. سيدمهدي کاظمي در گفتگو با خبر خودرو اظهار داشت: در 
صورتي که شکايتي از فروشندگان قطعات يدکي عضو اتحاديه در 
اين زمينه صورت گيرد بي ترديد با آنها برخورد قانوني خواهد شد. 
وي با توجه به کاهش عرضه قطعات قاچاق به بازار، تصريح کرد: 
پس از تاکيدات مقام معظم رهبري مبني بر جلوگيري از ورود کالاي 
قاچ��اق به کش��ور با هدف حماي��ت از توليد داخل، نظارت و کنترل 
دولت بر روند ورود کالاي قاچاق افزايش يافت و امروز خوشبختانه 
بر اساس آمار گمرک، شاهد کاهش شديد آمار قطعات يدکي قاچاق 
به بازار هس��تيم. وي تاکيد کرد: در اين مدت افزايش نظارت ها و 
سخت گيري هاي صورت گرفته در گمرک براي جلوگيري از ورود 
قطعات و کالاي قاچاق به نحوي بوده است که امروز برخي از قطعات 

مورد نياز و با کيفيت نيز با کندي از گمرکات ترخيص مي شوند.

توليد ۲ سواري متوقف شد
فروردين ماه امسال توليد دو مدل خودروي سواري در خودروسازان 
داخلي متوقف شد. به گزارش ايسنا، در اين مدت توليد ام وي ام ۱۱۰ 
اس ش��رکت مدي��ران خودرو با کاه��ش ۱۰۰ درصدي همراه بوده 
و از ۷۱۱ دس��تگاه در فروردين ماه ۱۳۹۵ به صفر رس��يد. فروردين 
ماه امس��ال توليد ليفان ۸۲۰ ش��رکت کرمان موتور نيز متوقف شده 
و از ۳۳۷ دس��تگاه در فروردين ماه س��ال گذش��ته به صفر کاهش 
يافت. توقف توليد اين دو مدل س��واري در فروردين ماه امس��ال در 
حالي است که در اين مدت توليد بيشتر خودروهاي سواري داخلي 

با افزايش همراه بوده است.

پيشخوان

صنعت، معدن،تجارت

گ�روه صنع�ت، مع�دن و تجارت: ت��ا قبل از آنکه 
تحريم ها شدت پيدا کند يکي از بخش هايي که 
توانس��ته بود در زمينه صادرات غير نفتي حرفي 
ب��راي گفتن داش��ته باش��د ف��رش ايراني بود.در 
س��ال هاي گذشته سالانه به ارزش ۵۰۰ ميليون 
دلار فرش دستباف به کشورهاي مختلف صادر 
مي ش��د اما پس از تحريم ها اين عدد به کمتر از 
۳۰۰ ميليون دلار رسيد. اين در حالي است که اگر 
مشکلات تحريمي ايجاد نمي شد صادرات فرش 

ايراني روند صعودي به خود مي گرفت.
با کنار گذاش��تن ايران از فهرس��ت خريدها، ساير 
کشورها مخصوصاً هند براي گرفتن بازار تلاش 
زي��ادي کردن��د و حتي برخي از آنها با کپي کردن 
طرح هاي ايراني سعي کردند فرش ما را از گردونه 
بازار خارج کنند. البته تا حدودي اين موفقيت براي 
آنها به دست آمد ولي در شرايط جديد قرار است 
ايران با تمام قوا وارد اين عرصه شود. بهمن ماه 
سال ۱۳۹۴ بود که عنوان شد بعد از اجرايي شدن 
برجام، فرش هاي دستباف ايراني دوباره راه بازار 
سنتي و قديمي خود را در پيش گرفتند و نخستين 
محموله صادراتي فرش دستباف ايران از طريق 
بندر هامبورگ به لس آنجلس صادر ش��د. بازاري 
که قبل از مناقشات سياسي ۸۰ ميليون دلار براي 

کشور درآمد داشت.
ب��ا اين ح��ال مدتي قبل برخ��ي اظهار نظرهاي 
صورت گرفته درباره مش��کلات ايجاد ش��ده در 
مس��ير صادرات فرش دس��تباف ايراني به امريکا 
م��ورد توج��ه برخي رس��انه ها ق��رار گرفت. بيان 
اين مش��کلات در ش��رايطي از سوي فعالان اين 
حوزه مطرح ش��ده بود که براس��اس گزارش هاي 
رسمي منتش��ر ش��ده از سوي سازمان ملي فرش 
اي��ران، صادرات اي��ن محصول در دوران پس از 
اجرايي ش��دن برجام با رش��د قابل توجهي همراه 
ب��وده اس��ت. نخس��تين روزه��اي فروردين ماه 
س��ال جاري بود که محمدرضا نعمت زاده، وزير 
صنع��ت، مع��دن و تجارت در بازديد از مرکز ملي 
فرش ايران اعلام کرد که براساس گزارش هاي 
آماري منتشر شده صادرات فرش دستباف ايراني 
به امريکا پارسال بيش از ۸۴ ميليون دلار بود که 
در مقايس��ه با ۲ ميليون و ۷۰۰ هزار دلار س��ال 

۱۳۹۴ از نظر وزني و ارزشي افزايش چشمگيري 
داشته است. 

مشكلات پيش روي صادرات فرش ايراني ���
از ط��رف ديگ��ر چن��د هفت��ه قب��ل از اين رئيس 
کميس��يون ص��ادرات ات��اق اي��ران از مش��کل 
صادرکنن��دگان فرش براي فرش هاي مرجوعي 
و ص��ادرات مج��دد از کش��ور امري��کا خبر داده 
ب��ود. س��يدرضي حاجي آق��ا ميري گفت: در تمام 
جه��ان تاج��ران براي عرضه محصولات خود به 
کش��ورهاي ديگر بدون هيچ ش��رطي حاضر به 
معامله هس��تند و براي فرش ايراني اين موضوع 
صدق مي کند. وي در ارتباط با پابرجا بودن قانون 
افَُ��ک و ناتوان��ي صادرات مج��دد فرش ايراني از 
کش��ور آمري��کا، اظهار کرد: با وج��ود قانون منع 
ص��ادرات ف��رش ايراني به صورت، کش��ور ثالث 
و مس��تقيم از کش��ور امريکا به ايران و همچنين 
برداشته شدن تحريم هاي صادرات فرش ايراني 

به امريکا در مس��ئله برجام همچنان قانون افَُک 
پا برجا بوده است. 

حاجي آقا ميري اضافه کرد: فرش هاي دستبافت 
ايراني که در گذشته به امريکا صادر شده به علت 
وجود قانون افَُک اجازه بازگش��ت به ايران ندارد 
ام��ا ب��ا مجوزهاي موردي مي ش��ود انجام داد که 
البته بايد اين امر را درنظر داش��ت که مجوزهاي 
موردي تابع روابط دوستانه دو کشور بوده، لذا در 
ح��ال حاض��ر که روابط ايران و امريکا به س��مت 
تيره ش��دن در حرکت اس��ت اين امر امکان پذير 
نبوده و مش��کلاتي را براي صادرکنندگان ايجاد 
مي کند. اين کارش��ناس فرش دس��تباف ايراني با 
اش��اره به مش��کلات ايجاد شده با توجه به وجود 
قانون منع بازگشت فرش ايراني از کشور امريکا 
به ايران گفت: اين مس��ئله باعث ش��ده تا فرش 
ايراني از حضور در نمايش��گاه هاي کشور امريکا 
بازمانده و در صورت شرکت امکان بازگشت براي 

جايگزيني طرح هاي روز را از دست بدهد.
ايران در حال اتصال به زنجيره جهاني ���

اين مش��کلات در زمينه صادرات فرش دستباف 
ايراني طي هفته هاي گذشته حالي مطرح مي شود 
ک��ه ب��ه اعتقاد نعم��ت زاده، وزير صنعت، معدن و 
تجارت ظرفيت صادرات فرش به امريکا بس��يار 
بالاس��ت و بايد از اين بازار خوب اس��تفاده کرد. 
نعمت زاده همچنين يادآوري مي کند که وضعيت 
صادرات فرش ايران در زمان تحريم ها خوب نبود 
که خوش��بختانه وضعيت آن پس از برجام رو به 
بهب��ود اس��ت و بايد با همه ت��وان موانع بازدارنده 
توسعه اين صنعت از پيش روي توليدکنندگان و 

صادرکنندگان برداشته شود.
بررسي ها نشان مي دهد که ايران در حال اتصال 
به زنجيره صنعت جهاني است که ثمره آن افزايش 
توليد و اش��تغال در کش��ور به ش��مار مي رود و در 
يک سال گذشته تلاش هاي خوبي براي اتصال 

صنعت ايران به صنعت جهاني در صنايع مختلف 
ص��ورت گرفته ک��ه از مهمترين آن قراردادهاي 
بين الملل��ي در صنع��ت خودرو اس��ت و اين قبيل 
قرارداده��ا باي��د در همه صناي��ع از جمله صنعت 
فرش منعقد ش��ود. همچنين براي افزايش توليد 
و اشتغال در صنعت فرش بايد بازار داخلي در کنار 

صادرات تقويت شود.
حل مشكل صادرات فرش به امريكا ���

از ط��رف ديگ��ر در ميان اف��ت و خيزهايي که در 
سال هاي گذشته بازار فرش تجربه کرده، رييس 
مرکز ملي فرش بهترين اتفاق در اين حوزه را رفع 
تحريم صادرات اين محصول به امريکا دانست و 
اعلام کرد که مشکلات صادرات فرش دستباف 
به امريکا برطرف ش��ده اس��ت. حمي��د کارگر در 
گفتگ��و با ايس��نا، با بي��ان اين که بايد وجوه مثبت 
اف��ت و خيزه��اي حوزه ف��رش را در نظر گرفت، 
اظه��ار ک��رد: در مي��ان وقايعي  که حوزه فرش در 
اين سال ها تجربه کرد، مهم ترين آن رفع تحريم 
ص��ادرات فرش به امريکا ب��ه عنوان بزرگ ترين 
کشور واردکننده فرش در دنيا بود. وي ادامه داد: 
تحريم هاي ظالمانه تا پيش از اين باعث شده بود 
بزرگ ترين بازار فرش جهان را از دست دهيم اما 
با کوششي که دولت براي به ثمر نشستن برجام 
به خرج داد در بند ۲۲ اين توافق به صراحت به لغو 
تحريم هاي صادرات فرش دستباف اشاره شد؛ به  
طوري که در سال ۱۳۹۵ بيش از ۹۰ ميليون دلار 
از ايران به مقصد آمريکا فرش دستباف صادر شد. 
رييس مرکز ملي فرش ايران با اشاره به تاثيرات 
عملکرد دولت يازدهم تصريح کرد: در اين دوره 
چهارساله شاهد بوديم که مواد اوليه بافت فرش 
دستباف نه تنها با گراني مواجه نشده است، بلکه 
در م��واردي کاه��ش قيمت را نيز تجربه کرد؛ به 
گونه اي که در مواردي مانند پنبه، ابريشم و پشم 
ش��اهد افزايش هاي ناگهان��ي قيمت مانند آنچه 
در دولت ه��اي پي��ش رخ م��ي داد نبوديم. کارگر 
ديگر دس��تاورد حوزه ف��رش در دولت يازدهم را 
دفاع از نام و نش��ان فرش دس��تباف ايراني عنوان 
کرد و افزود: ۲۲ منطقه فرش دس��تباف ايران در 
)WIPO( سازمان جهاني مالکيت فکري به ثبت 

قانوني رسيده است.

صادرات 90 ميليون دلاري فرش ايراني به ايالات متحده در سال 95

حل مشكل صادرات فرش دستباف به آمريكا

نشانه هاي تحرك جديد در بازار خودروکاهش ۱۲ درصدي واردات چاي خارجيواحدهاي توليدي جوابگوي نياز داخلي هستند
محم��د لاهوتي، رئيس کنفدراس��يون 
ص��ادرات با بيان اينکه با وجود ظرفيت 
بالاي توليدات داخلي، شرايط بايد براي 
حمايت از آنها فراهم ش��ود، گفت: اين 
موضوع تنها از طريق ممنوعيت واردات 

مهي��ا نمي ش��ود، بلکه باي��د از طريق افزايش بهره وري، کيفي و 
کمي محصولات و در مقابل کاهش هزينه هاي توليد اقدام کرد 
ت��ا مصرف کننده بتواند بر اس��اس اختي��ار خود، مصرف کالاي 
ايران��ي را ب��ر خارج��ي ترجيح دهد. لاهوتي ادامه داد: تا زمانيکه 
ب��ه مؤلفه ه��اي تولي��د و اقتصاد توجه نش��ود در صورت اعمال 
هرگونه ممنوعيت و محدوديت ش��اهد تبعات منفي اين مس��ئله 
از جمله افزايش هس��تيم که س��بب مي ش��ود تا تقاضا از طريق 

قاچاق تأمين شود.

رئيس س��ازمان چاي کشور از افزايش 
۲۲ درصدي س��طح زير کشت چاي در 
کش��ور و کاهش ۱۲ درصدي واردات 
چ��اي خارج��ي خب��ر داد. محمدول��ي 
روزبهان با اش��اره به اينکه س��طح زير 

کش��ت چاي در کش��ور ۲۲ درصد رش��د کرده است، اظهار کرد: 
ميزان توليد چاي در س��ال جاري ۷۳ درصد و درآمد چايکاران 
۲۳۴ درصد رشد داشته و ميزان واردات چاي ۱۲ درصد کاهش 

پيدا کرده است. 
وي تصريح کرد: در طي سال گذشته در مقايسه با سال ۱۳۹۲ 
چايکاران و کارخانجات ۸۵۰ درصد رشد داشته اند. وي همچنين 
از احي��اي ۴۰۰۰ هکت��ار باغ��ات چاي خبر داد و تصريح کرد: در 

سال گذشته، ۶۰ درصد رشد ايجاد شد.

به اعتقاد رئيس اتحاديه نمايشگاه داران 
خ��ودرو ب��ا اتم��ام انتخابات رياس��ت 
جمه��وري، جريان بازار نش��ان از آغاز 
تحرک��ي جديد در ب��ازار خودرو دارد و 
انتظار م��ي رود طي روزهاي آتي بازار 

معاملات خودرو از رکود خارج و ش��اهد رش��د تقاضا در بازار 
خودرو باش��يم. س��عيد موتمني با توجه به نزديکي ماه رمضان 
و برخ��ي گمانه زني ه��ا درخصوص وضعيت بازار خودرو اظهار 
داشت: پيش بيني مي شود در ماه رمضان تغيير و افت چنداني 
را در ب��ازار تقاض��ا رخ نده��د. وي ب��ه جريان افت قيمت برخي 
از خودروه��ا در ب��ازار اش��اره کرد و گفت: در حال حاضر قيمت 
اغلب خودروهاي داخلي در بازار به کف قيمت و نرخ کارخانه 

رسيده است.

محس��ن بهرام��ي ارض اق��دس، معاون س��ابق وزير 
بازرگان��ي در گفتگ��و با باش��گاه خبرن��گاران جوان از 
مديريت وارداتي که توان ساخت آنها در داخل کشور 
موجود است، به عنوان يکي از مهمترين مسائل اقتصاد 
کشور ياد کرد و افزود: با توجه به پتانسيل هاي موجود 
در واحدهاي توليدي و پاس��خگويي محصولات آنها 
براي مصارف داخلي لذا بايد از ورود بي رويه اين کالا ها 
به منظور حمايت از توليدات داخلي جلوگيري کرد، اما 
نکته قابل تأمل ورود س��الانه حجم زيادي از کالاي 
مصرف��ي قاچاق به کش��ور بوده ک��ه توليدکنندگان را 
متضرر ساخته است. بهرامي ارض اقدس عنوان کرد: 
مطاب��ق ب��ا ابلاغي��ه مقام معظم رهبري در س��ال ۸۳ 
ق��رار بر اين ش��ده بود تا مب��ارزه با قاچاق کالا پيش از 
مبادي ورود تا مراکز عرضه اماج حمايت گس��ترده اي 
قرار گيرد و خواس��تار همياري قواي س��ه گانه کش��ور، 
س��ازمان صداوس��يما و مطبوعات را شدند همچنين، 

نيروي انتظامي مکلف به حمايت و برخورد جدي با اين 
پديده شوم شده بود. وي با بيان اينکه مبارزه جدي با 
قاچ��اق يک��ي از اصلي ترين اهداف مدنظر دولت وقت 
ب��وده، گف��ت: در اواي��ل روي کار آمدن دولت يازدهم 
قاچاق کالا حدود ۲۵ ميليارد دلاري برآورده شده بود 
در حالي که براس��اس گزارش��ات رسمي هم اکنون اين 

رقم به ۱۲.۵ ميليارد دلار تقليل يافته است.

جلوگيري از واردات كالاهاي مشابه ساخت داخل
رييس کميس��يون ويژه حمايت از توليد داخلي مجلس، 
گفت: يک شرکت سوم فارغ از ايران خودرو و سايپا بايد 
تشکيل شود تا متولي توليد خودروهاي هيبريدي شود. 
حميدرض��ا فولادگ��ر در گفتگو با خانه ملت، با اش��اره به 
تاکيد قانون برنامه ششم توسعه و هواي پاک براي توسعه 
خودروهاي هيبريدي گفت: توليد خودروهاي هيبريدي 
بايد به عنوان يک سياس��ت و اس��تراتژي آتي در صنعت 
خودرو ديده شود و کشورهاي مختلف دنيا سال هاست 
که به توليد و اس��تفاده از خودروهاي هيبريدي و برقي 
روي آورده اس��ت. فولادگ��ر ادام��ه داد: قانون رفع موانع 
توليد امکان حضور ش��رکت هاي خارجي و مش��ارکت با 
شرکت هاي داخلي را براي توسعه خودروهاي هيبريدي 
فراهم کرده اس��ت. عضو کميس��يون صنايع و معادن 
مجلس همچنين يادآور ش��د: با تش��کيل ش��رکت سوم 
بازار خودرو تا حدودي از انحصار خارج مي شود و دولت 
نيز ملزم به ايجاد زيرس��اخت ها و ارائه تس��هيلات ارزان 

قيمت شود و حتي اصل سرمايه را ضمانت کند. رييس 
کميس��يون ويژه حمايت از توليد ملي و اجراي اصل ۴۴ 
قانون اساس��ي، گفت: مي توان از منابع صندوق توس��عه 
ملي براي گسترش شرکتي که متولي توليد خودروهاي 
هيبريدي مي شود، استفاده کرد و حجم توليد اين خودروها 
را انبوه کرد و حتي به کشورهاي همسايه صادر کرد و قطب 

توليد خودروهاي هيبريدي در خاورميانه شد.

ايران قطب توليد خودروي هيبريدي در خاورميانه مي شود

توليد سالانه ۴00 هزار تن ريل پيشرفته در ذوب آهن اصفهان

مهندس محمدرضا نعمت زاده، وزير صنعت،  معدن و تجارت در 
حاشيه پنجمين نمايشگاه بين المللي حمل و نقل ريلي با اعلام 
اينکه راه آهن، ريل ملي را به صورت نقدي از ذوب آهن اصفهان 
خريداري مي کند از توليد سالانه ۴۰۰ هزار تن ريل مناسب براي 
سرعت ۲۵۰ کيلومتر خبر داد و گفت:  براي استفاده سازندگان 
تجهيزات ريلي از منابع صندوق توس��عه ملي هماهنگي لازم 
صورت گرفته است. وي افزود: براي توليد ريل هيچ امکاناتي 
در داخل کش��ور وجود نداش��ت از س��ه سال پيش و در اين دولت 

مطاب��ق ب��ا انعقاد تفاهم نامه و س��پس افتتاح پ��روژه توليد ريل 
در ذوب آه��ن اصفهان ب��ا حضور معاون اول رييس جمهور اين 
محصول اس��تراتژيک در زمره محصولات فولادي ايران قرار 
گرف��ت. وزي��ر صنع��ت،  معدن و تجارت تصري��ح کرد: در حال 
حاضر خط توليد ريل در ذوب آهن اصفهان فعال است و راه آهن 
ني��ز خوش��بختانه ش��رايط را به گونه اي فراه��م نموده که ريل 
توليد ش��ده خريداري گردد. وي با اش��اره به اينکه نياز کشور به 
محصول ريل س��الانه حدود ۴۰۰ هزار تن اس��ت تصريح کرد: 
ذوب آهن اصفهان توانايي تامين کل نياز کش��ور در خصوص 

توليد محصول ريل را دارد. 
نعم��ت  زاده بي��ان کرد:  بر اين اس��اس علاوه بر توليد ريل براي 
س��رعت هاي ت��ا ۲۵۰ کيلومت��ر در ايران مي تواني��م به مرحله 
صادرات اين محصول نيز دست يابيم. وي همچنين درخصوص 
توليد تجهيزات ريلي گفت:  آنچه که مهم اس��ت بايد مقداري 

راه آه��ن از لح��اظ تامين منابع کم��ک کنند و از طرف ديگري 
سازندگان تجهيزات اصلي بتوانند هم از فاينانس هاي خارجي 
و هم از صندوق توس��عه ملي اس��تفاده کنند. وي تاکيد کرد:  در 
اي��ن زمين��ه با صندوق توس��عه ملي هماهنگ��ي صورت گرفته 
که به بخش داخلي تس��هيلات ارزي ارائه ش��ود تا آنها بتوانند 
نيازمندي هاي داخلي را تامين کنند. در مجموع همکاري  هاي 
بين المللي با شرکت هاي ايراني در حال توسعه است. نعمت  زاده 
با اعلام حمايت از توس��عه خطوط ريلي حمايت گفت: هر چه 
ش��بکه ريلي توس��عه يابد، صنايع کش��ور نيز فعال تر مي شوند. 
وزير صنعت با اش��اره به امضاي قرارداد بين يکي از واحدهاي 
صنعتي سنگان و راه آهن، اظهار کرد:  بر اين اساس يک ايستگاه 
بس��يار بزرگ��ي ب��راي حمل و نقل مواد اولي��ه معدني و توليدات 
صنايع فولاد س��اخته مي ش��ود و براي اولين بار در کش��ور است 
که بخش خصوصي صنعتي آمده به ش��بکه ريلي در راس��تاي 

توسعه کمک مي کند.
آماده خريد ريل ذوب آهن اصفهان هستيم ���

همچنين در ادامه خيرالله خادمي، معاون وزير راه و شهرسازي 
و مديرعامل ش��رکت س��اخت و توس��عه زيربناهاي حمل و نقل 
ب��ا اع��لام توان توليد س��الانه ۲۰۰ کيل��و متر ريل در ذوب آهن 
اصفهان، از آمادگي خريد ريل از اين ش��رکت فرابورس��ي خبر 
داد. وي گفت: در س��اخت ريل، تکنولوژي خاصي نياز اس��ت 
که در دنيا ۵ - ۶ کارخانه از جمله در کش��ورهاي هند، ترکيه و 
اتريش ريل توليد مي کنند. مديرعامل شرکت ساخت و توسعه 
زيربناهاي حمل  و نقل ضمن اعلام آمادگي درخصوص خريد 
ريل از ذوب آهن اصفهان ادامه داد: به دليل گسترده شدن شبکه 
ريلي و افزايش فعاليت متروها، نياز بود اين محصول استراتژيک 
در داخل کش��ور توليد ش��ود. لذا ذوب آهن اصفهان براي توليد 

سالانه ۲۰۰ کيلومتر ريل سرمايه گذاري نموده است.

توضيح به معاون اول درباره گراني برنج، گوشت و حبوبات
وزارت صنعت، معدن و تجارت ضمن ارسال نامه اي به سازمان 
حماي��ت مصرف کنن��دگان و توليدکنندگان درخصوص افزايش 
قيمت گوش��ت، برنج و حبوبات خواس��تار ارسال نامه اي جداگانه 
توسط اين سازمان به معاون اول رييس جمهوري شد. به گزارش 
ايس��نا، در اين نامه از طريق وزارت صنعت، معدن و تجارت به 
س��ازمان حمايت مصرف کنندگان و توليدکنندگان ابلاغ شده تا 
ضمن قياس افزايش شديد قيمت برنج، گوشت و حبوبات در سال 
جاري نسبت به سال گذشته با ارسال نامه اي جداگانه به معاون 
اول رييس جمه��وري در اي��ن خصوص توضيح داده تا در صورت 
لزوم تذکرات لازم داده شود. علاوه بر اين وزارت صنعت، معدن 
و تجارت از س��ازمان حمايت مصرف کنندگان و توليدکنندگان 
درخواس��ت کرده تا اگر علت اصلي اين مس��اله مش��خص شده 
اس��ت آن را منعکس کرده و راهکارهاي مربوطه را ارائه دهند. 

اين در حالي است که محمدرضا نعمت زاده، وزير صنعت، معدن 
و تجارت با ابراز تاس��ف نس��بت به افزايش شديد قيمت گوشت، 
برن��ج و حبوب��ات، اظهار کرد: عليرغم اينکه در دولت يازدهم ارز 
ب��راي واردات گوش��ت از ن��وع آزاد به ن��وع مبادله اي تغيير کرد تا 
شاهد ارزان تر شدن قيمت اين محصول باشيم و نيز کاهش سود 
بازرگاني در اين رابطه از اواخر س��ال گذش��ته در دس��تور کار قرار 
گرفت، انتظار اين بود که با اين رويه جبران افزايش قيمت جهاني 
ص��ورت گي��رد. وي ادام��ه داد: برخي معتقدند که در اين فصل به 
دليل بارندگي بيشتر و افزايش علوفه دامداران تمايلي به فروش 
دام خود نداش��ته و دوس��ت دارند که وزن دام ش��ان افزايش يابد. 
وزير صنعت، معدن و تجارت در مورد مساله دلالي توسط برخي 
افراد که موجب افزايش قيمت گوش��ت قرمز ش��ده نيز تصريح 
کرد:  اين مساله همواره وجود دارد اما ما معتقديم بهترين روش 

براي تنظيم بازار، عرضه است و بايد عرضه بيش از تقاضا وجود 
داشته باشد تا محصول رقابت پذير گردد. نعمت زاده با بيان اينکه 
در بحث گوشت قرمز واردکننده هستيم، خاطرنشان کرد: بحث 
ما با دوستان مان در جهاد کشاورزي اين است که در مورد واردات 
واهمه اي نداش��ته باش��ند و اجازه دهند که اين موضوع صورت 
گيرد تا به صورت خود به خود بازار تنظيم ش��ود هر چند اعتقاد 
داريم که حل اين مساله فرآيند يک يا دو روزه نيست و به تدريج 
شرايط مناسب مي شود. وي در مورد گراني برنج نيز يادآور شد: 
برنج طي يک الي دو ماهه گذشته ۱۰ تا ۱۲ درصد افزايش يافته 
که نبايد چنين اتفاقي صورت مي پذيرفت. هر چند در برهه اي از 
زم��ان و ب��ه منظور حمايت از توليدکنندگان واردات برنج محدود 
ش��د اما در مورد اين محصول نيز کش��ور واردکننده اس��ت و تراز 
تولي��د کافي نيس��ت. وزير صنعت، مع��دن و تجارت افزود: نبايد 

از مقول��ه واردات نگ��ران ش��ويم چرا ک��ه برنج داخلي يک تقاضا 
داشته و برنج وارداتي نيز با توجه به قيمت کمترش تقاضا دارد. 
نعمت زاده همچنين در مورد افزايش قيمت حبوبات، خاطرنشان 
کرد: در مورد حبوبات نيز س��ود بازرگاني کاهش يافت و ارز آزاد 
آن نيز به ارز مبادله اي تغيير کرد. اينکه ما فقط اعلام کنيم اين 
مس��اله مربوط به دلالان اس��ت درس��ت نبوده و اگر دلالي ببيند 
که عرضه و تقاضا موازنه ندارند قطعا از اين مساله سوء استفاده 
مي کند. وي در پاس��خ به اينکه آيا نبايد نظارت توس��ط س��ازمان 
حمايت مصرف کنندگان و توليدکنندگان مدنظر قرار گيرد، گفت: 
ب��ا توج��ه به اينکه قيمت گذاري در خصوص حبوبات وجود ندارد 
نمي توان در اين خصوص به سازمان حمايت مصرف کنندگان و 
توليدکنندگان اشاره کرد هر چند که بحث وجود اين محصولات 

به وزارت صنعت باز مي گردد.


